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PROTOKÓŁ  Nr XLII/2014 

 

z  sesji Rady Gminy Wodzisław odbytej w dniu 28 marca   2014 roku  

w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Wodzisławiu 
 

 Sesja Rady Gminy Wodzisław trwała od godziny 10
00

  do godziny 12
50

. Obradom 

przewodniczył Pan Andrzej Baran- Przewodniczący Rady Gminy.  Na stan 15 radnych                

w sesji  uczestniczyli wszyscy  (  lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Ponadto obecni byli, zaproszeni goście, Wójt Gminy, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy,  , 

Radny Powiatu pan  Jan Budzioszi pan Zygmunt Ozga, Zastępca Komendanta PSP pan 

Tomasz Gil, Komendant Gminny OSP pan Zbigniew Kaleta,  redaktor Gazety Jędrzejowskiej 

pani Grażyna Ślusarek, kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, oraz inni 

zainteresowani obradami   ( listy obecności – załączniki Nr 1,2,3,4, do protokołu).  

Przyjęty porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Rozpatrzenie informacji Komendanta Gminnego OSP w Wodzisławiu o stanie 

bezpieczeństwa pożarowego w gminie.  

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na lata 2014-2020r. 

 b) zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2014 rok, 

c) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy Wodzisław na rok 2015 

środków stanowiących fundusz sołecki, 

d) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Wodzisław w 2014 roku, 

e) zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                  

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę,  

f) zmian zasad i wysokości udzielania, rozliczania i kontroli dotacji z budżetu Gminy 

Wodzisław szkołom i placówkom niepublicznym posiadającym uprawnienia szkoły 

publicznej, szkołom i placówkom publicznym prowadzonym przez osoby fizyczne lub 

prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego a także innych form wychowania 

przedszkolnego,  

g) przyjęcia statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Wodzisławiu. 

9.  Przyjęcie stanowiska w sprawie poparcia rezolucji rybaków stawowych przeciwko 

planom wprowadzenia zakazu sprzedaży żywych ryb w naszym kraju. 
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10.  Przyjęcie sprawozdania Dyrektora GBP z działalności wraz ze sprawozdaniem 

finansowym Gminnej Biblioteki Publicznej w Wodzisławiu za 2013 rok.  

11. Przyjęcie sprawozdania Dyrektora GOZ w Wodzisławiu z działalności wraz ze 

sprawozdaniem finansowym Gminnego Ośrodka Zdrowia w Wodzisławiu za 2013 rok. 

12. Przyjęcie informacji z działalności Rady Społecznej Gminnego Ośrodka Zdrowia                   

w Wodzisławiu wraz z opinią dotyczącą sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka 

Zdrowia w Wodzisławiu za 2013 rok.  

13. Ocena działalności Zakładu Usług Komunalnych w Wodzisławiu za 2013 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zakładu Usług Komunalnych                              

w Wodzisławiu. 

    15.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

    16.  Sprawy różne.   

    17.  Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Czterdziestą drugą sesję obecnej kadencji Rady Gminy Wodzisław otworzył 

Przewodniczący  Rady Gminy Pan Andrzej Baran wypowiadając formułę „Wysoka Rado! 

Otwieram czterdziestą drugą sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej kadencji”.  

Ad.2. Powołanie sekretarza obrad.  

Na sekretarza obrad powołano radnego Adama Zieleńca,  jednogłośnie – 15 za,                                  

w głosowaniu jawnym. 

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

 Za przyjęciem porządku obrad radni opowiedzieli się jednogłośnie 15 za,                                         

w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził przyjęcie porządku obrad. 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Baran poinformował zebranych, że do 

chwili rozpoczęcia dzisiejszej sesji nie wpłynęły żadne uwagi ani poprawki odnośnie 

protokołu z   Nr XLI/2014  sesji  Rady Gminy z dnia 28 lutego 2014 roku. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w protokołu. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

 Za przyjęciem protokołu,  radni opowiedzieli się jednogłośnie 15 za,   w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  przyjęcie protokołu Nr XLI/2014 z obrad  sesji                    

z dnia 28 lutego 2014  roku. 

 



3 
 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy Pan Józef Syska przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności                                   

w okresie międzysesyjnym ( sprawozdanie na piśmie stanowi załącznik Nr 5 do protokołu). 

Pan wójt dodał, że jest problem z realizacją kanalizacji w Lubczy gdyż wody gruntowe na 

terenie budowy są bardzo wysokie i należy wykonać dodatkowe roboty.  

Pytań ani uwag nie było.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się 

jednogłośnie 15 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził przyjęcie sprawozdania Wójta Gminy.  

 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 

- brak 

Ad.7. Rozpatrzenie informacji Komendanta Gminnego OSP w Wodzisławiu o stanie 

bezpieczeństwa pożarowego w gminie.  

 

 Informacje na temat bezpieczeństwa pożarowego i cywilnego w gminie przedstawił  

Komendant Gminny OSP pan Zbigniew Kaleta ( informacja stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu). Zwrócił uwagę na, że w niektórych garażach OSP brakuje wyciągu spalin. Dodał, 

że jest to podstawowy wymóg bhp. Podziękował w imieniu strażaków radzie gminy oraz panu 

wójtowi za wsparcie finansowe dla jednostek. Co roku pozyskiwany jest sprzęt oraz 

przeprowadzane są remonty w strażnicach. Podziękował również dyrektor GOZ za pomoc 

przy badaniu strażaków, a także  zastępcy komendanta PSP za pomoc i wsparcie w 

wyposażaniu jednostek w systemie. 

Głos zabrał zastępca komendanta PSP pan Tomasz Gil. Poinformował, że w gminie działają 4 

jednostki w systemie. Wiodące to jednostki Wodzisław i Mierzawa. Jednostki w Brześciu i 

Nawarzycach są mniej doposażone ale należy dążyć aby je również wyposażyć w niezbędny 

sprzęt. W 2013 roku na działalność poszczególnych jednostek w systemie wydatkowano : 

- OSP Wodzisław 19.000zł, 

-OSP Brzeście 2.300zł.  

- OSP Nawarzyce 3.000zł. 

- OSP Mierzawa 19.000zł.  

W przyszłym tygodniu będzie znana kwota jaką powiat przeznaczy na jednostki w systemie. 

Prosił o wsparcie finansowe nie tylko jednostek działających na terenie gminy ale również o 

dofinansowanie zakupu samochodu ratowniczo- rozpoznawczego do PSP Jędrzejów w 
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wysokości 10.000zł. Samochód przeznaczony będzie do szybkiego przemieszczania się w 

terenie. Jest coraz więcej zdarzeń losowych i należy dążyć do standaryzacji. Komenda PSP 

pozyska do OSP Wodzisław sprzęt ratowniczy tj. holmatro na kwotę 30.000zł., a pozostałą 

część tj. 10.000zł. dofinansuje gmina. Posłuży on 10- 15 lat. Sprzęt który obecnie znajduje się 

na wyposażeniu jednostki nie spełnia kryteriów. Będzie on przekazany do innej jednostki w 

systemie. Podkreślił, że należy dążyć do tego aby wszystkie jednostki w systemie miały na 

swoim wyposażeniu holmatro. Zauważył, że jest dużo do zrobienia ale dużo już zrobiono. 

Ochrona ppoż jest bardzo ważna dla mieszkańców.  

Radny Adam Zieleniec pytał, z czego wynika wysokość dofinansowania jednostek w 

systemie.  

Pan Tomasz Gil wyjaśnił, że zależy to od ilości wyjazdów. Środki przeznaczone są na sprzęt 

czy remonty. Poinformował, że np. Wodzisław w 2013 roku wyjeżdżał 53 razy, a OSP 

Mierzawa miał 52 wyjazdy.  

Przewodniczący rady gminy podziękował za przedstawioną informację.  

Ad.9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekty uchwał były omawiane na 

posiedzeniu  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów oraz Komisji Zdrowia …  i 

otrzymały pozytywną opinię    ( opinia komisji stanowi załącznik nr 7  i 8 do protokołu ). 

a) projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław 

na  lata 2014-2020,  przedstawiła Skarbnik Gminy  ( projekt stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu). Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów – 14 za, 1 przeciw, 

wstrzymujących się brak, w głosowaniu jawnym.             

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XLII/318/2014 w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na  lata 2014-2020. 

 

b) projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2014 r., przedstawiła 

Skarbnik ( projekt stanowi załącznik nr 10 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 
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Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów – 14 za, 1 przeciw, 

wstrzymujących się brak, w głosowaniu jawnym.             

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XLII/319/2014 w sprawie 

zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2014 r. 

c) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

Wodzisław na rok 2015 środków stanowiących fundusz sołecki, przedstawiła Skarbnik                       

( projekt stanowi załącznik nr 11 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie 15 za, w głosowaniu jawnym.             

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XLII/320/2014 w sprawie 

wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy Wodzisław na rok 2015 środków 

stanowiących fundusz sołecki. 

 

d) projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Wodzisław w 2014 roku, przedstawiła 

sekretarz gminy ( projekt stanowi załącznik nr 12 do protokołu).  

Przewodniczący rady gminy zwrócił uwagę na koszty wyłapywania psów. Poinformował, że 

nasza gmina jest w czołówce i dlatego należy zastanowić się nad ilością zgłoszeń.  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie 15 za, w głosowaniu jawnym.             

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XLII/321/2014 w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Wodzisław w 2014 roku. 

 

e) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                                                          

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę, przedstawiła sekretarz gminy ( projekt stanowi załącznik nr 13 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 
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Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie 15 za, w głosowaniu jawnym.             

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XLII/322/2014 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                                                          

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę. 

 

f) projekt uchwały w sprawie zmian zasad i wysokości udzielania, rozliczania i kontroli 

dotacji z budżetu Gminy Wodzisław szkołom i placówkom niepublicznym posiadającym 

uprawnienia szkoły publicznej, szkołom i placówkom publicznym prowadzonym przez osoby 

fizyczne lub prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego a także innych form 

wychowania przedszkolnego, przedstawiła pani Renata Walczak kierownik Gminnego 

Zespołu Obsługi Oświaty w Wodzisławiu ( projekt stanowi załącznik nr 14 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie 15 za, w głosowaniu jawnym.             

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XLII/323/2014 w sprawie 

zmian zasad i wysokości udzielania, rozliczania i kontroli dotacji z budżetu Gminy 

Wodzisław szkołom i placówkom niepublicznym posiadającym uprawnienia szkoły 

publicznej, szkołom i placówkom publicznym prowadzonym przez osoby fizyczne lub 

prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego a także innych form wychowania 

przedszkolnego. 

 

g) projekt uchwały w sprawie przyjęcia statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Wodzisławiu 

przedstawiła pani Anna Skiba kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Wodzisławiu                            

( projekt stanowi załącznik nr 15 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie 15 za, w głosowaniu jawnym.             

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XLII/324/2014 w sprawie 

przyjęcia statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Wodzisławiu. 

Przewodniczący rady gminy ogłosił 20 min. przerwę.  

Ad. 9.  Przyjęcie stanowiska w sprawie poparcia rezolucji rybaków stawowych 

przeciwko planom wprowadzenia zakazu sprzedaży żywych ryb w naszym kraju. 
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Stanowisko w sprawie poparcia rezolucji rybaków stawowych przeciwko planom 

wprowadzenia zakazu sprzedaży żywych ryb w naszym kraju, przedstawiła sekretarz gminy               

( stanowisko stanowi załącznik nr 16 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie 15 za, w głosowaniu jawnym.             

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  przyjęcie w/w stanowiska.  

Ad. 10.  Przyjęcie sprawozdania Dyrektora GBP z działalności wraz ze sprawozdaniem 

finansowym Gminnej Biblioteki Publicznej w Wodzisławiu za 2013 rok.  

 

Sprawozdanie finansowe oraz z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej                     

w Wodzisławiu za 2013 rok przedstawiła dyrektor biblioteki pani Elżbieta Puto                              

( sprawozdanie stanowi załącznik nr 17 do protokołu).  Poinformował, że biblioteka w 

ramach programu „Rozpracuj to z biblioteką” przeprowadziła w świetlicy kurs carvingu. 

Pracownicy biblioteki przedstawiły prace wykonane podczas zajęć.  

Pytań ani uwag nie było.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia sprawozdania.  

W głosowaniu brało udział 15 danych.  

Radni jednogłośnie- 15 za, w głosowaniu jawnym,  przyjęli przedłożone sprawozdanie.  

Przewodniczący rady gminy ogłosił, że sprawozdanie finansowe oraz z działalności Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Wodzisławiu za 2013 rok zostało przyjęte.  

 

Ad.11. Przyjęcie sprawozdania Dyrektora GOZ w Wodzisławiu z działalności wraz ze 

sprawozdaniem finansowym Gminnego Ośrodka Zdrowia w Wodzisławiu za 2013 rok. 

(- opinia komisji zdrowia dot. sprawozdania z działalności GOZ oraz RS GOZ stanowi 

załącznik nr  18 do protokołu ). 

Sprawozdanie finansowe przedstawiła Dyrektor Gminnego Ośrodka Zdrowia w Wodzisławiu 

pani Bożena Patyna ( sprawozdanie stanowi załącznik nr 19 do protokołu). Poinformowała, 

że nastąpiła zmiana przyjęć lekarza w Lubczy. W związku z nieobecnością w pracy pani 

doktor Siudak będzie ją zastępował w czwartki w godz. od 15 do 18 pan doktor Derdaś. W 

pozostałe dni pacjenci mogą skorzystać z porad lekarzy w Niegosławicach i w Wodzisławiu. 

Pani dyrektor poinformowała, że wynajęła gabinet na prywatne praktyki lekarskie 

kardiologowi doktorowi Wysockiemu, który przyjmuje we wtorki w Wodzisławiu. Pan doktor 

pracuje w szpitalu w Miechowie oraz Pińczowie ale pomimo tego nie ma zainteresowania. 

Pacjenci wolą jeździć do innych gabinetów w których przyjmuje pan doktor. Następnie 

zaproponowała skorzystanie z zabiegów kroi terapii tj. zamrażania ciekłym azotem, które 

przeprowadzane są w gabinecie rehabilitacji w Wodzisławiu. Poinformowała, że sprzęt został 

wypożyczony, a odpłatność jest dobrowolna. Zabiegi cieszą się dużym zainteresowaniem. 
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Wystąpiła do GK d.s. RPA w sprawie sfinansowania zakupu sprzętu i liczy na pozytywną 

opinię.  

Pan Marek Siwiec pytał, kim jest doktor Wysocki.  

Dyrektor GOZ poinformowała, że doktor Wysocki jest w trakcie specjalizacji 

kardiologicznej.  

Pan Marek Siwiec pytał, czy jest plan zatrudniania lekarzy i pielęgniarek.  

Dyrektor GOZ wyjaśniła, że zmieniły się zasady w NFZ. Obecnie może być więcej pacjentów 

zapisanych do lekarza, teraz fundusz już nie odlicza. Pacjent korzysta z porad lekarza który 

jest w danym dniu, a nie jakiego ma przypisanego w deklaracji.  

Radny Artur Oleksiak pytał, jak pani dyrektor ma zamiar pozbycia się zadłużenia.  

Dyrektor GOZ poinformowała, że na dzień dzisiejszy zmniejszono zatrudnienie o 2,5 etatu tj. 

odeszła z pracy 1 pielęgniarka, 1 odeszła na emeryturę oraz ograniczyła zatrudnienie o ½ 

etatu. Wyjaśniała, że zadłużenie wynikło z obciążeń finansowych wynikających z wypłaty 

nagród jubileuszowych dla pracowników z dużym stażem. Dodała, że jest to obowiązek 

zakładu. 

Pan Marek Siwiec pytał, ilu będzie w bieżącym roku emerytów. 

Dyrektor GOZ poinformowała, że w 2015 roku będą 2 osoby jednakże zależy to od 

pracownika tj. czy będzie chciał odejść. 

Pan Marek Siwiec stwierdził, że będą wysokie koszty z tym związane. 

Dyrektor GOZ wyjaśniła, że koszty są min. z dużej ilości wykonanych badań. W innych 

jednostkach są duże ograniczenia jednakże GOZ jest otwarty na pacjentów.   

Więcej pytań ani uwag nie było.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia sprawozdania.  

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Rada jednogłośnie – 15 za, przyjęła przedłożone sprawozdanie.  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że sprawozdanie finansowe oraz z działalności 

Dyrektora Gminnego Ośrodka Zdrowia w Wodzisławiu za 2013 zostało przyjęte.  

 

Ad. 12. Przyjęcie informacji z działalności Rady Społecznej Gminnego Ośrodka 

Zdrowia  w Wodzisławiu wraz z opinią dotyczącą sprawozdania finansowego Gminnego 

Ośrodka Zdrowia w Wodzisławiu za 2013 rok. 
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Informację z działalności Rady Społecznej GOZ przedstawił Wójt Gminy ( informacja 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia informacji.  

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Rada jednogłośnie – 15 za, przyjęła przedłożone sprawozdanie.  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że informacja z działalności Rady Społecznej 

Gminnego Ośrodka Zdrowia w Wodzisławiu wraz z opinią dotyczącą sprawozdania 

finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia w Wodzisławiu za 2013 rok została przyjęta.  

 

Ad.13. Ocena działalności Zakładu Usług Komunalnych w Wodzisławiu za 2013 rok. 

 

Sprawozdanie  przedstawiła pani Anna Laprus Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w 

Wodzisławiu  ( sprawozdanie stanowi załącznik nr 21 do protokołu).  

Radny Mariusz Zieliński pytał, jaki był przepływ ścieków do oczyszczalni w Lubczy za 2013 

rok.  

Dyrektor ZUK poinformowała, że 2118m
3
. 

Radny Mariusz Zieliński wyraził zdziwienie i stwierdził, że ścieków jest więcej. Następnie 

pytał, ile ZUK płaci za kupowaną wodę. 

Dyrektor ZUK poinformował, że do gminy Książ Wielki 2,90zł. za 1m
3
, a do spółdzielni w 

Przezwodach 3,20zł. za 1m
3
.  

Radny Adam Zieleniec zauważył, że w informacji pani dyrektor poinformowała, ile 

sprzedano wody. Radny pytał, jaka była różnica między wodą wydobytą, a sprzedaną. 

Stwierdził, że należy sprawdzić jakie są straty. 

Dyrektor ZUK zapewniła, że informację przekaże za 5 min.  

Przewodniczący rady gminy poinformował, że była o tym mowa na posiedzeniu komisji.   

Więcej pytań ani uwag nie było.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia informacji.  

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Rada większością głosów- 14 za, 1 przeciw, wstrzymujących się brak przyjęła przedłożone 

sprawozdanie.  
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Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że sprawozdanie z działalności Zakładu Usług 

Komunalnych w Wodzisławiu za 2013 rok zostało przyjęte.  

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zakładu Usług Komunalnych                              

w Wodzisławiu. 

 

Pan wójt zauważył, że przed chwilą przyjęte zostało sprawozdanie z działalności 

zakładu. Może nasunąć się pytanie, dlaczego decyzja o jego likwidacji. Poinformował, że 

jednym z powodów jest odzyskanie podatku vat za lata 2010-2014 od inwestycji. Warunkiem 

zwrotu jest pobieranie opłat za wodę i ścieki. Można to zrobić przez przekształcenie zakładu 

w jednostkę budżetową lub wchłonąć w strukturę urzędu. Należało wybrać pewniejszą drogę 

realizacji tego  zamiaru. Przekształcając zakład w jednostkę pewność, że odzyska się zwrot 

podatku wynosi 99,9%, a w przypadku przekształcenia w referat 100%. Niektóre gminy 

zwracając się do urzędów skarbowych natknęły się na taką sytuację, że odmówiono wypłaty 

gdyż majątek pozostał w zakładzie lub w jednostce budżetowej. Są różne wyroki sądów tj. z 

Bydgoszczy i Gdańska, które mówią, że gmina ma prawo  sobie odebrać podatek, ale wyroki 

nie są prawomocne. Samorządy czekają na wykładnię Trybunału w Strasburgu. Podkreślił, że 

w związku, że było dużo inwestycji wodociągowych i kanalizacyjnych w naszej gminie 

należy dążyć do odzyskania środków. Analizując obecną sytuację rada gminy doszła do 

wniosku, że  należy wybrać bezpieczne rozwiązanie i zlikwidować zakład. Będzie z tym wiele 

pracy. Niektóre gminy już tak zrobiły np. gmina Raków, która odzyskała część podatku. Po 

przekazaniu środków następstwem była kontrola Urzędu Skarbowego. Zapewnił, ze będzie 

się osobiście konsultował w tej sprawie i pojedzie do Rakowa na konsultacje. Zauważył, że 

nie mówi, że zakład funkcjonuje bardzo dobrze ale ze względu na zmiany organizacyjne idzie 

się w drugą stronę. Stwierdził, że w obecnej sytuacji powinno się dążyć do przekształcenia 

zakładu w spółkę. Zakład w strukturze urzędu będzie działał lepiej i być może zmniejszą się 

ceny wody i ścieków. 

Pan wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie likwidacji Zakładu Usług 

Komunalnych  w Wodzisławiu  ( projekt stanowi załącznik nr 22 do protokołu).  

Radna Zofia Jędrzczyk pytała, czy można podać dokładną informację na temat 

wysokości zwrotu podatku vat.  

Wójt poinformował, że obecnie nie jest w stanie udzielić takiej informacji ale 

stwierdził, że na pewno się to opłaca. Nie chce przekazywać danych bez wcześniejszego 

sprawdzenia. Dodał, że zwrot jest tylko od środków własnych. Nie ma zwrotu od środków 

pozyskanych. Należy obliczyć podatek od inwestycji począwszy od 2011 roku. Przybliżone 

dane będą przygotowane na najbliższe posiedzenie komisji. Będzie zatrudniono firma 

consulitingowa która to sprawdzi. Na pewno będzie to satysfakcjonująca kwota. 

Poinformował, że wolą rady jest zakupienie za zwrócone środki wyposażenia nowego 

referatu. Dodał, że majątek ZUK jest pokaźny ok. 10 mln.  

Dyrektor ZUK poinformowała, że 20 mln. zł.  

Pan Marek Siwiec pytał, jaka jest wysokości podatku vat z inwestycji.  
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Skarbnik wyjaśniła, że podatek vat z inwestycji wynosi 23%, a wcześniej było 22%. 

Gmina odzyska podatek ale trzeba będzie zwrócić część podatku od środków pozyskanych. 

Będzie to ok. połowa podatku. 

Sołtys Starej Olszówki pytał, kto będzie sporządzał wycenę.  

Wójt poinformował, że będzie składanie ofert. Firmy różnie sobie liczą za odzyskany 

podatek.  

Pan Marek Siwiec pytał co będzie z pracownikami ZUK po likwidacji zakładu, jakie 

będą stanowiska.  

Wójt wyjaśnił, że stanowiska będą nazywały się inaczej. Część pracowników będzie 

mogło odejść na emeryturę. Może będą oszczędności w administracji.  

Więcej pytań ani uwag nie było.   

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie 15 za, w głosowaniu jawnym.             

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XLII/325/2014 w sprawie 

likwidacji Zakładu Usług Komunalnych  w Wodzisławiu. 

 

Ad. 16.  Sprawy różne. 

Sołtys wsi Nawarzyce w imieniu mieszkańców Nawarzyc, których posesje są 

zalewane  pytał, czy będą kopane rowy nową koparką tj. na odcinku od kolonii do remizy 

oraz czy będzie wykonana droga na wprost remizy.  

 Sołtys wsi Kaziny pytał  czy będą wykonane rowy i przepusty w  jego  miejscowości 

od strony pól. Poinformował, że asfalt który został ostatnio  położony  jest zalany błotem.  

Sołtys wsi Stara Olszówka poinformowała, że w bieżącym roku nie była w całości  

odśnieżana droga w kierunku pana Cielesty, który musiał ją sam odśnieżać. Droga została 

częściowo zniszczona. Sołtys  prosił, aby mieć to na względzie przy planowaniu remontów 

dróg.  

 Przewodniczący rady gminy poinformował, że droga była odśnieżana.  

 Wójt zapewnił, że rowy na pewno będą kopane w miesiącu kwietniu w Nawarzyce 

Kolonie. Zwrócił się do radnych powiatowych odnośnie sytuacji w Nawarzycach i stwierdził, 

że jest to odbijanie piłeczki tj. powiat na gminę gmina na powiat. W Nawarzycach nie ma 

spadku pod drogą. Mostek na drodze w stronę Przyrębu nie pozwala spłynąć wodzie w 

kierunku rzeki, tylko stoi w rowie. Woda się nie mieści, wlewa do rowu i przelewa na 

posesję. Było to oglądane podczas ulewnych deszczy. Powiat obiecał, że zajmie się sprawą. 
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Komisja powiatowa w tej sprawie mówi swoje, a rzeczywistość jest zupełnie inna. Powinno 

się zniwelować teren. Gmina nie uchyla się od tego ale woda z drogi ponownie spłynie do 

rowu bo  przepust na drodze jest wyżej. Prosił o „pochylenie się nad tematem”. Gmina ze 

swojej strony wykona roboty przy drodze gminnej. Zakład Usług Komunalnych po 

przekształceniu  i pracownicy interwencyjni wykonają zadanie. Wadę przepustu widać po 

każdych opadach deszczu. Dodał, że widział to osobiście. Apelował już do radnych 

powiatowych w tej sprawie. Stwierdził, że nie można mówić, że gmina ma robić swoje, a 

powiat swoje. Należy obniżyć spadek do rowu i wtedy będzie się robić to co należy. Podobny 

problem z rowami jest w Kazinach, Brześciu czy innych miejscowościach tj. Brzezinki, Wola 

Lubecka przy drogach powiatowych. Poinformował, że powiatowi już brakuje środków i 

wystarczy tylko na rowy w Brześciu. Nie są to wysokie koszty. Zadeklarował, że gdy będzie 

porozumienie pozostałe odcinki wykona gmina, a w zamian za to powiat wykona ścinkę 

poboczy. Pan Adamek odpowie dokładnie po przetargach czy będą środki na rowy. Odnośnie 

Kolonii w Nawarzycach zapewnił, że będzie to zrobione. Rozpoczęto prace od Brześcia 

jednak pogoda przerwała prace. Na najbliżej posiedzenie komisji rozwoju zostanie 

przygotowany kalendarz modernizacji dróg zwłaszcza ich odwodnienia. Odnośnie uwagi 

sołtysa wsi Stara Olszówka wyjaśnił, że odcinek od E-7 do pana Cielesty był odśnieżany 

przez pana Białacha. Nie była odśnieżana droga polna w stronę Olszówki.   

Następnie pan wójt poruszył temat konkursu „Sołtys roku”.  Zaproponował dwie kandydatury 

tj.  sołtys wsi Mierzawa panią Agnieszkę Baran zgłoszoną przez OSP Mierzawa oraz sołtys 

wsi Pękosław panią Jadwigę Błaszczyk. Są to osoby które współpracują z OSP, radą gminy i 

urzędem. Gdy będzie zgoda to proponowane kandydatki zostaną zgłoszone. Następnie 

zaprosił na wyjazd na Zjazd Sołtysów, które będą się odbywały w Wąchocku. 

Pan wójt poinformował, że złożono ofertę dot. wymiany oświetlenia ulicznego na lampy 

ledowe. Gmina płaciła by tylko za zużycie energii tj. ¾ obecnych kosztów, a firma przez 15 

lat obsługiwała by sieć. Później za symboliczne 100zł. firma przekazała by lampy na majątek 

gminy.  Firma kończy konsultacje w gminie Solec gdzie oświetlenie będzie wymieniane.  

Następnie pan wójt poinformował, że firma PEP Farma Wiatrowa 7 Sp. z o.o.  złożyła 

wniosek o wydanie decyzji środowiskowej na drugą farmę wiatrową Wodzisław do której 

należą min. Jeziorki – Klemencice- Łany- Kaziny, a także Zielonki. W związku, że na terenie 

naszej gminy jest więcej wiatraków tj.  16 wiatraków, a w gminie Sędziszów 8 wójt gminy 

Wodzisław musi wydać decyzję. Postępowanie będzie trwało i decyzja będzie wydana  po 

roku. Być może w tym czasie wyjdą konkretne przepisy dot. odległości. 

Radny powiatowy pan Jan Budziosz przedstawił notatkę spisaną na okoliczność przeglądu 

drogi Wodzisław- Gajówka, który odbył się w dniu 18 marca b.r. Dodał, że w przeglądzie nie 

mógł wziąć udziału drogowiec urzędu pan Adamczyk. Uczestniczył w nim sołtys wsi 

Piotrkowice oraz radny gminy pan Marian Bakalarz. Nie ma stanowiska Zarządu Dróg 

Powiatowych. Stwierdzone pęknięcia, uszkodzenia chodników wykonawca zapewnił, że 

usunie do 30 maja. Zarząd Dróg Powiatowych zapewnił, że skarpy zostaną wzmocnione 

kratkami. Komisja wnioskowała do urzędu w sprawie odwodnienia cieków w Piotrkowicach i 

Nawarzycach, które są zamulone i powodują zalania. Problemy są na połączeniu dróg 
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powiatowych i gminnych. Dodał, że w innych gminach nie ma tego problemu gdyż 

wprowadzono wspólne rozwiązania.  

Sołtys wsi wola Lubecka poinformowała, że gmina od dwóch lat wnioskuje o udrożnienie 

rowu przy drodze powiatowej w jej miejscowości. Woda z drogi zalewa piwnice przyległych 

domów. Powiat od 5 lat nie czyści rowu, nie wycina krzaków gdyż ciągle nie ma na to 

pieniędzy.  

Radny powiatowy pan Jan Budziosz wyjaśnił, że powiat może oczyszczać tylko rowy w 

granicach pasa drogowego i nie może wchodzić w zakres dróg gminnych. Podkreślił, że 

należy o tym pamiętać. Nie potrafi powiedzieć jak jest z rowem w Woli Lubeckiej. Zapewnił, 

że zgłosi problem w Zarządzie Dróg Powiatowych.  

Dyrektor ZUK zwróciła się do radnego powiatowego w sprawie usuwania usterek w 

Piotrkowicach i Nawarzycach.  Pani dyrektor prosiła o powiadomienie zakładu o poprawkach 

ponieważ wiele skrzynek na drodze jest przykrytych. Poinformowała, że nie poproszono 

nikogo z zakładu na odbiór drogi.   

 Ad.  17.  Zamknięcie obrad sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący  Rady Gminy 

Pan Andrzej Baran podziękował wszystkim za udział w sesji i zamknął obrady wypowiadając 

formułę –„ Wysoka Rado! – zamykam czterdziestą drugą sesję Rady Gminy Wodzisław 

obecnej kadencji”. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

      Protokolant                            Sekretarz Obrad                  Przewodniczący Rady Gminy 

/  Aleksandra Adamska /          / Adam Zieleniec /                            / Andrzej Baran / 

 

 

 

 

 

 

 


